
APEL NR 6.2023 
RADY GMINY PRZYTOCZNA 

z dnia 20 grudnia 2023 r. 

o rozważenie zmiany planów dotyczących przebiegu dróg na wysokości 
miejscowości Wierzbno 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40, 572, 1463 i 1688) oraz § 26 ust. 3 Statutu Gminy 
Przytoczna ( Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z dnia 26 października 2018 r. poz. 2456) Rada 
Gminy Przytoczna kieruje następujący apel do Ministra Infrastruktury: 

1. W związku z planowaną inwestycją  „Rozbudowa drogi krajowej nr 24 od granicy 
województwa do miejscowości Chełmsko”  Rada Gminy Przytoczna zwraca się z apelem 
do Pana Ministra Infrastruktury o rozważenie zmiany planów dotyczących  przebiegu 
drogi na wysokości miejscowości Wierzbno i jednocześnie zmiany przebiegu trasy. 

2. Ministerstwo Infrastruktury wraz z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad (oddział 
Zielona Góra) zaplanowały przebudowę DK 24 przebiegającą w bardzo niekorzystny 
sposób dla lokalnej społeczności. Mieszkańcy podczas spotkania, które odbyło się w dniu 
5 grudnia 2023 r., w którym również uczestniczyli przedstawiciele gminnego samorządu, 
wyrazili poważne zaniepokojenie zaproponowanych rozwiązań. Przebudowa drogi 
wpłynie nie tylko na jej wygląd, ale przede wszystkim stworzy szereg problemów, 
komplikacji, zagrożeń bezpieczeństwa dla wszystkich mieszkańców i uczestników ruchu 
drogowego. Projekt ww. rozbudowy spowoduje: utrudniony wjazd i wyjazd z terenu 
posesji ciężkiego sprzętu rolniczego, ingerencję w działki prywatne, w zaprojektowanych 
bocznych drogach nie będzie możliwości wymijania się ciężkiego sprzętu rolniczego. 
Mieszkańcy będą musieli zmierzyć sięz problemem wyjazdu z prywatnych posesji. 
Zostanie znacznie utrudniony dojazd i dojście do boiska. Należy liczyć się z tym, że 
przebudowa będzie się wiązała z podniesieniem poziomu drogi, a także wpłynie na 
walory przyrodnicze przez nieuniknioną wycinkę wielu drzew.  Wszystkie wymienione 
aspekty wiążą się z kwestią odwodnienia i realnym zagrożeniem dla komfortu życia 
właścicieli nieruchomości znajdujących się na terenie planowanym pod przedmiotową 
inwestycję. Oczywistym również faktem jest zaniepokojenie mieszkańców w zakresie 
hałasu i drgań, który będzie spowodowany ruchem drogowym, jak i brak w projekcie 
sygnalizacji na przejściu dla pieszych. Mieszkańcy nie mogą się również zgodzić 
z brakiem w projekcie przejścia dla pieszych do stacji paliw (miejsce to wiąże sięz 
częstym i licznym ruchem pieszym – droga do pracy bądź na zakupy). Wszystkie 
wymienione obawy i uwagi Mieszkańców były niejednokrotnie wyrażane w licznej 
korespondencji kierowanej do inwestora.  

3. Podczas spotkania w dniu 5 grudnia br., Mieszkańcy zaproponowali również ze 
swojej strony nowy, alternatywny projekt, eliminujący wszystkie wymienione 
utrudnienia, a także omijający  najbardziej kolizyjne rozwiązania. Głośno zadeklarowali 
poparcie nowych planów, pomimo, iż alternatywna trasa przebiegu drogi krajowej, 
bezpośrednio przebiega przez ich nieruchomości.  

4. Zdajemy sobie sprawę, że proces realizacji dokumentacji projektowej i uzyskania 
stosownych pozwoleń jest związany z podpisaną umową, a każda zmiana na tym etapie 
prac, może powodować aneksy do umów, dlatego też Rada Gminy  Przytoczna 
deklaruje chęć partycypacji kosztów związanych z dodatkowymi nakładami 
finansowymi w tej kwestii. 
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5.  Biorąc pod uwagę powyższe,  jeszcze raz zwracamy się z prośbą do Pana Ministra 
o pozytywne  rozważenie naszego apelu, zachowanie obustronnego dialogu, mającego 
na celu przede wszystkim szczególne dobro Mieszkańców Wierzbna poprzez znalezienie 
takich rozwiązań, aby przebudowa tej drogi miała na celu wyprowadzenie ruchu 
pojazdów, szczególnie ciężarowych poza obszary zabudowane, co spowoduje większą ich 
przepustowość, a przede wszystkim brak konieczności ograniczenia prędkości w terenie 
zabudowanym. 

6. W związku z tym, że przebudowa drogi, będzie miała swoje realne oddziaływanie 
na kilkadziesiąt kolejnych lat, a wszystko wskazuje na to, ze ruch pojazdów może się 
zwiększyć, a nie zmniejszyć, warto na tym etapie wziąć pod uwagę takie rozwiązania , 
aby miały one swoje zastosowania na przyszłość, a nie takie, które na dzień dzisiejszy 
budzą więcej niekorzystnych skutków zamiast je niwelować.  

7. Składając Apel na ręce Pana Ministra, liczymy na zrozumienie, przychylność, 
aktywny dialog poprzez propozycje satysfakcjonujących rozwiązań zarówno dla 
inwestora jak i lokalnej społeczności oraz ich przyszłych pokoleń. 

8. Przesyła się niniejszy apel do wszystkich czynnych posłów okręgu wyborczego, 
w którym znajduje się gmina Przytocza z prośbą o wsparcie. 

 

   

Przewodniczący Rady 
Gminy 

 
 

Konrad Golec 
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